
Slovo starosty
Vážení spoluobčané, milí sou-
sedé,
květen je měsícem, kdy si při-
pomínáme chvíle, které for-
movaly naši historii. Letos je 
to již dlouhých 80 let od konce 
druhé světové války. A nejen to 
– připomínáme si holické po-

vstání, kdy naši předkové ukázali, že když jde do tuhého, 
tak se ani obyvatelé našeho města nebojí bránit svobodu 
proti utlačovatelům.
Nebyli to vojáci v uniformách, ale obyčejní lidé – dělníci, 
řemeslníci, úředníci, ale i mladí kluci, kteří by dnes možná 
jezdili na skateboardu nebo pařili na playstationu. Všichni 
společně se postavili zlu s odvahou a vírou v to, že po ka-
ždé době temna nastane svítání. 

A proč o  tom mluvit dnes? Protože odvaha, spolupráce 
a  láska k domovu nejsou hodnoty staré 80 let – jsou to 
základy, na kterých stavíme i dnes. Když čelíme výzvám 
moderní doby – ať už jsou to negativistické společenské 
změny, proměny klimatu nebo třeba jen nutnost na-
jít společnou řeč napříč generacemi – čerpáme z téhož 
zdroje. Z víry, že společně můžeme zvládnout i zdánlivě 
neřešitelné věci. A také z toho, že morální zásady, které 
hrály důležitou roli při květnových událostech roku 1945 
jsou stále platné a je třeba je ctít a připomínat dalším po-
kolením.
A tak, až se v následujících měsících potkáme na někte-
ré z akcí připomínajících naši minulost, věnujme chvilku 
tichému „díky“. A pak se klidně usmějme – protože být 
obyvatelem Holic, to není jen adresa. Můžeme v sobě ob-
jevovat hrdost, kterou máme díky předešlým generacím 
ve své holické krvi.
S přáním krásného května,

Ondřej Výborný
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Pozvánka na jednání zastupitelstva města
V  pondělí 5. května v  18:00 hodin se bude v  zasedací místnosti Městského úřadu Holice konat pravidelné 
zasedání Zastupitelstva města Holic. Zveme občany na veřejné jednání holických zastupitelů. Zároveň bychom 
chtěli občany upozornit, že z konaných zasedání zastupitelstva se pořizují video záznamy, které jsou následně 
zveřejňovány na Youtube kanále města Holic.

SUPERRYCHLÝ INTERNET SI UŽIJÍ I DOMÁCNOSTI 
V HOLICÍCH
V Holicích již díky spolupráci s městem probíhá přechod 
na  nejmodernější technologii internetového připojení. 
Celkem bude zřízeno 1 775 nových přípojek, díky kterým 
získají domácnosti i firmy přístup k nejlepšímu a nejrych-
lejšímu připojení.
Optika pohodlně až do domu
Výhody nejrychlejšího internetového připojení od T-Mobi-
lu už může využívat více než 600 000 domácností ve více 
než 140 českých městech a  obcích v  České republice. 
V Holicích bude nyní operátor poskytovat optické pokrytí 
T FIBER v ulicích vyznačených v mapě. Po zrealizované vý-
stavbě si v pokrytých lokalitách zákazníci užijí nejmoder-
nější připojení s rychlostí až 1 000 Mb/s a digitální televizi 
s více než 150 programy.
Výstavba optické sítě
Výkop pro optiku není nijak velkou ani náročnou stavební 
úpravou, ale rádi bychom poprosili o trpělivost a shovíva-
vost občanů. Očekávané dokončení stavebních prací je 
na konci roku 2026.

Pokud máte o optické připojení zájem, případně potře-

bujete další informace, kontaktujte p. Šedovou:
Paní Dagmar Šedová, vedoucí stavby
(dagmar.sedova@optikstav.cz, mobil: +420 721 659 605, 
www.t-mobile.cz/fiber).

Jana Dvořáková
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Informace z dopravního 
odboru
ePodání – ŽÁDOST O VYDÁNÍ ŘP SE ZÁZNAMEM PRO-
FESNÍ ZPŮSOBILOSTI ŘIDIČE
Dne 1. června 2021 byla oficiálně pro veřejnost spuštěna 
možnost elektronického podání žádosti o  výměnu ři-
dičského průkazu z  důvodu uplynutí platnosti. V  rámci 
projektu ePodání dojde v  průběhu měsíce dubna 2025 
k dalšímu rozšíření možnosti elektronického podání žá-
dosti o vydání řidičského průkazu v souvislosti s uznáním 
profesní způsobilosti řidiče, která je vyznačena u přísluš-
ných skupin řidičského oprávnění v  řidičském průkazu 
harmonizovaným kódem 95 (DD.MM.RR). 
Možnost elektronického podání žádosti o  vydání ři-
dičského průkazu se záznamem profesní způsobilos-
ti řidiče se řidiči nabídne, pokud má zaznamenáno 5 
pravidelných školení od  posledního záznamu profesní 
způsobilosti řidiče v řidičském průkazu. Jedná se o stan-
dardní řešení, kdy se řidiči prodlouží platnost profesní 
způsobilosti řidiče o dalších 5 let v rámci vyznačení har-
monizovaného kódu 95 s  příslušným datem u  daných 
skupin řidičského oprávnění. 
Vydání řidičského průkazu je i v tomto případě zpoplat-
něno a správní poplatek ve výši 160 Kč či 560 Kč (pokud se 
jedná o zrychlenou žádost) musí žadatel uhradit při pře-
vzetí řidičského průkazu.
V  případě, že se řidiči objeví upozornění na  skuteč-
nost s textem, že pro záznam pátého školení je třeba 

kontaktovat příslušné školicí středisko nebo příslušné 
ORP (tedy nemá zaevidováno všech 5 školení), předpo-
kládá se, že řidič žádost prostřednictvím Portálu dopra-
vy nepodá a dostaví se na příslušné ORP s potvrzením 
o  absolvování pravidelného školení, jako prokázání 
absolvování všech požadovaných školení. 
Ostatní rozhodování o profesní způsobilosti řidiče, tj. na-
příklad prvotní, na základě absolvované zkoušky, či roz-
šíření profesní způsobilosti o  další skupinu řidičského 
oprávnění nebo kurzu pravidelného školení 35 hodin, 
zůstává beze změny – v  těchto případech se řidič musí 
dostavit na ORP podat žádost. 

ePodání – ŽÁDOST O VYDÁNÍ KARTY ŘIDIČE DO DIGI-
TÁLNÍHO TACHOGRAFU
V souvislosti s dokončením třetí etapy probíhající moder-
nizace informačního systému Digitální tachograf (IS DT) 
dojde do konce dubna 2025 na Portálu dopravy ke spuš-
tění funkcionality umožňující řidičům podat elektronicky 
žádost o kartu řidiče do digitálního tachografu. Žadatel 
(řidič) bude o  celém průběhu zpracování jeho žádosti 
průběžně informován. Žádost řidiče, která nebude spl-
ňovat nastavené požadavky v rámci ePodání, bude auto-
maticky zamítnuta a řidič bude vyzván k podání žádosti 
osobně na ORP. Ve chvíli, kdy si žadatel přijde vyrobenou 
kartu na ORP vyzvednout, pracovníci si ji vyhledají v  IS 
DT a uvidí, že žádost o kartu byla podána prostřednictvím 
ePodání, lehce rozpoznají, zda je potřeba vrátit předchozí 
kartu nebo zda je potřeba vybrat správní poplatek. 

Táňa Topičová

Tisková zpráva
Na jednání rady města, které se konalo 24. března 2025, 
schválili členové rady konkursní komise, jež budou posu-
zovat uchazeče na pozici ředitelky či ředitele mateřských 
škol Holubova a Staroholická. Rada rovněž odsouhlasila 
roční pronájem vývěsní skříňky v  ulici Bratří Čapků pro 

Kulturní dům města Holic. Dále bylo rozhodnuto o povo-
lení jednoho placeného vyhrazeného parkovacího mís-
ta pro dětskou skupinu v  ulici Komenského. Na  žádost 
spoluvlastníka pozemku rada také schválila odstranění 
přístřešku a  dlažby autobusové zastávky v  místní části 
Kamenec, která se nachází na soukromém pozemku.

Jana Váňová

Správa majetku města – co se chystá
Metropolitní optická síť – v jarních měsících začala první 
část pokládky optických kabelů do země. Jde o  lokality 
v centru Holic a bude se postupně rozšiřovat i do dalších 
částí města. Informace by měla poskytnout občanům fir-
ma Centralis, která stavbu provádí.
Ul. Husova – rekonstrukce komunikace začala v prvních 
březnových dnech a čekáme dokončení této etapy nej-
déle do poloviny roku. Na stole je již zpracováván projekt 
pro část této ulice od křižovatky s ul. Hradeckou a zbudo-
vání nového mostu s chodníky u Topasu.
Ul. Bratří Čapků – každých 14 dní se provádí kontrolní den 
za účasti všech zúčastněných subjektů a řeší se vše po-
třebné kolem stavby, kde je město zúčastněné poklád-
kou chodníků, nového veřejného osvětlení, jeho napájení 
a městského rozhlasu. Zatím vše probíhá přibližně podle 
harmonogramu. Problémy zde způsobují neukáznění 
řidiči, protože jde o  stavbu, bude využito více oplocení, 
aby stavba mohla bez rizika nehody pokračovat a  řidiči 
osobních aut nevjížděli pod radlice bagrů. Se stavbou 
souvisí i povinnost zhotovitele provádět pravidelný úklid 

a opravy i přilehlých komunikací, včetně ulice Puškinova, 
kam sváží část zeminy. Pro řidiče z Holic, kteří si opatřili 
cedulku o tom, že jsou dopravní obsluhou, máme připo-
mínku, aby si znovu přečetli podmínky využití a také, aby 
si zopakovali, jak je v zákoně o silničním provozu deklaro-
vána dopravní obsluha. Na stavbu i přilehlé objízdné uli-
ce se snažíme směrovat policisty, kteří neoprávněné vjetí 
do zákazu vjezdu budou pokutovat. 
U obou akcí, tedy jak u ul. Husova, tak u Bratří Čapků vám 
aktuální informace o  přístupu k  nemovitostem podají 
stavbyvedoucí, jejichž kontakt je na webových stránkách 
města.
Ul. Holubova – průběžně zde i v dalších místech probíha-
jí opravy vpustí dešťové kanalizace, aby zde jízda nepři-
pomínala tankodrom. Zároveň bude doplněno chybějící 
vybavení příčných prahů pro rychlosti jízdy vozidel. U kul-
turního domu by měla proběhnout oprava chodníku 
na severní straně budovy u pergoly.
V ul. Komenského se množí stížnosti na průjezdy autobu-
sů, které si zde zjednodušují cestu na autobusové nádraží. 
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Všude kolem se staví a kope, ale od začátku jsme jednali 
i  s  dopravci, že touto cestou jezdit nesmějí, jelikož mají 
stanovené konkrétní trasy jízdy linek. Přesto docházelo 
k nekázni, což vedlo k tomu, že v těchto dnech bude pro-
váděna změna v dopravním značení a do nejkritičtějšího 
místa už nebude smět vjet žádné větší a těžší vozidlo nad 
3,5 tuny. Komunikace bude pod dohledem kamer a pří-
padní hříšníci budou spravedlivě odměněni. Chceme tím 
ulevit lidem, kteří zde bydlí v domech těsně přilepených 
na silnici, ale hlavně zabránit nehodě s dětmi z přilehlé 
školy. Jiná situace však nastane během letních prázdnin, 
nebude tolik autobusových spojů a mají být nasazována 
menší vozidla pro obsluhu a s ohledem na nutnost uza-
vření příjezdů na nádraží z ul. Bří Čapků bude po dva mě-
síce naopak vjezd autobusů touto cestou nutný.
Pro prostranství U Kapličky je zpracováván projekt úprav 
komunikací, chodníků, parkování a dalšího využití, takže 
i zde se mohou do budoucna těšit na změny.
Ul. Staroholická – obě stanoviště pro měření rychlosti 
průjezdu vozidel jsou funkční a generují přestupce v do-
pravě. Jelikož v tomto úseku došlo k výraznému zklidně-
ní spěchajících řidičů, chystáme rozšíření tohoto zařízení 
i na jiných komunikacích města.
Opravy místních komunikací – v měsíci květnu a červnu 
se připravují opravy místních komunikací po  zimě. Vě-
novat se budeme nejenom centru města, ale i lokalitám 
Hluboký, Kamenec, Blažkovec, Koudelka, Podhráz a Ro-
veňsko. U  Hlubáku je v  plánu zajistit odvodnění vodou 
zaplněných příkopů.
Autovraky – sledujeme 4 automobilové šroty, tzn. vozidla 
buď s  registrační značkou, kde je vyznačen konec plat-
nosti technické kontroly více než před 6 měsíci a vozidla 
bez registrační značky. Taková vozidla nemají na komu-
nikaci co dělat. Jejich likvidace je ovšem ze zkušenosti 
z  předchozích zásahů značně prodělečná a  zdlouhavá, 
ačkoliv majitelům vozidel hrozí pokuta i vymáhání nákla-
dů na odstranění.
Dudychova – na  jarní měsíce je zde plánována výsadba 
přibližně 22 nových sakur sloupcovitých, které by měly být 
pro tuto lokalitu vhodnější. Většina starousedlíků si tuto 
změnu pochvaluje, ale samozřejmě se najde i  výjimka. 
Všechny již pokácené stromy byly nemocné a dlouhodobě 
k nim byly posudky znalců, že je nejvhodnější je pokácet. 
V městském parku i jinde v době vegetačního klidu pro-
běhlo kácení a prořez stromů, které byly v podzimní re-
vizní zprávě označeny jako nebezpečné či jinak vybrané 
k tomuto osudu. Bude i v průběhu roku po olistění prová-
děn prořez uschlých větví a další nutné revize, např. vazeb 
v korunách větších stromů. Cílem je kultivovat městskou 
zeleň a zajistit bezpečí pro občany. Rovněž s těmito zása-
hy jsme zadali zoologický průzkum lokalit rybník Blažko-
vec, městský park a hřbitov, ke zjištění výskytu chráně-
ných živočichů a s tím souvisejících opatření. Posuzována 
bude také alej tújí vedoucí z ul. Vysokomýtská do kopce 
na hřbitov. Otázkou bude, jak naložit s touto cestou a ze-
lení v jejím okolí. Cesta se stává přístupnou již téměř vý-
hradně pro chodce a túje prosychají. Jedna z vizí počítá 
s  rekonstrukcí komunikace a  nahrazením stávající řady 
tújí jinou a mladší zelení. Nutné je si uvědomit, že větši-
na stromů nebo keřů má svou životnost. Také plánujeme 
z parku do ul. Pod Parkem k nové výstavbě bytovek stav-
bu nového chodníku a veřejného osvětlení, aby s ohledem 
na úzkou komunikaci se chodci cítili bezpečněji i zde.
Chystáme po  dokončení zoologického průzkumu k  vý-
skytu chráněných živočichů v  roce 2025 nebo příštím 
roce odbahnit břehy rybníku Blažkovec, odbahnit nádrž 

Plivátko na Staroholické. Takový průzkum nám však re-
alizaci zpravidla posunuje o rok, než je dokončen moni-
toring výskytu živočichů a samozřejmě se odrazí i na ko-
nečné ceně díla.
Za Tekou po zpoždění dodavatelské firmy snad již v dub-
nu nebo květnu bude zprovozněna nová lávka, která 
svým zpracováním bude jistě zajímavou stavbou města. 
Dodavatel by měl být za zpoždění sankciován ne malou 
částkou.
V  reakci na  vaše připomínky na  po  deštích zatopené 
prostranství mezi garážemi za Tekou a nesprávným par-
kováním před výjezdy z garáží připravujeme vybudová-
ní odvodňovacího ostrůvku a  opravu dešťových vpustí. 
Ostrůvek by měl být osázen zelení. Počítáme, že se tím 
zlepší vzezření místa, dojde o svedení dešťových srážek 
z povrchu.
V ulicích 5. a 6. května během měsíce března došlo k de-
molicím mostů v havarijním stavu. Po jednání s majiteli 
okolních pozemků a vyhodnocení užívání mostů nebu-
deme je nahrazovat novými, došlo zde ke zpevnění břehů 
a protipovodňovým opatřením podle požadavků Povodí 
Labe s.p. Nejbližší mosty jsou k dispozici v ul. Puškinova 
a 9. května. V posledně uvedené lokalitě pak bude pláno-
vána oprava mostu a jeho statiky narušené prorůstající-
mi kořeny stromu.
U rybníka na Kamenci, kde proběhlo jeho vyčištění, opra-
va hrází a  odbahnění již v  minulém čase, bylo ke  konci 
roku vybudováno sportoviště se sítěmi, hracími prv-
ky pro děti a  lavičkami. Sportoviště je volně přístupné 
a v tomto roce se zde plánují bezpečnostní sítě na boky 
hřiště a osázení svahovými rostlinami pro zpevnění proti 
sesuvu.
Na  Koudelce k  vodojemu před koncem roku proběhlo 
umístění nových lamp osvětlujících komunikaci a  po-
ložení jejich napájení. Oprava cesty je naplánována až 
po dokončení nákladných prací s použitím těžké techni-
ky, které provádí společnost VAK Pardubice a.s. Tato spo-
lečnost má zatím podmínku, aby komunikaci udržovala 
ve sjízdném stavu za využití dosypu nerovností.

Jde jen o část prováděných a plánovaných akcí pro měs-
to Holice a nejbližší období. Děkujeme vám, občanům, že 
někdy nemilá opatření, spojená s opravami nebo výstav-
bou nového, snášíte. Jde o  investice, které celkově mají 
zlepšit život a prostředí všech, kdo zde žijí nebo pracují. 
Ne každý to tak chápe, ale překážky jsou od toho, aby se 
překonávaly a snažíme se vždy najít schůdné řešení. 

Roman Češka
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Pohádka o kočičce a kočičce
Určitě znáte pohádku o  pejskovi 
a kočičce, tak toto nebude nic z vám 
známého, nebude to ani novota 
o dvou kočkách, co to spolu táhnou, 
že to viděli na netu, ale vlastně nejde 
ani o pohádku, ale o horor o kočičím 
teroru.
Rozmáhá a  rozrůstá se nám tu totiž 
takový nešvar. Za mých mladých let 
fungovalo ve  městech i  na  vesnici 
oznámení o dezaktivaci psů a koček 
a pro majitele domácích mazlíčků to 
znamenalo, že si ty své mají ohlídat, 
protože po  ulicích chodí antoušek, 
který ty toulavé pochytá a  pak mají 
utrum. Doba se ale vyvíjí, antoušci 
vymřeli a máme tu víc a víc bojovní-
ků za záchranu planety, takže utrum 
už neplatí a  v  rámci humanity se 
toulavá, kdysi domácí, zvířátka od-
chytávají, očkují, odčervují a  umístí 
se do  útulku. Tady bych jen skrom-
ně sdělil svůj názor, že nechci skon-
čit jako antoušek a  byl bych raději, 
kdyby bylo víc bojovníků za  záchra-
nu lidí. A  slovo humanita mi k  zví-
řátkům také nesedí, jelikož význa-
mem jde o slovo znamenající lidství, 
s ohledem na člověka. Ale dost těch 
různých bojovníků za  cokoliv se za-

štiťuje právě slovem humanita. Ale 
zpět k tomu nešvaru a čeho se týká. 
Jak vypadá toulavá kočka? Vyhub-
lá, zraněná, bojící se lidí. A  co vidím 
kolem nevzhledných krmelců v okolí 
Teky a  stezky u  sanatoria? Spoustu 
přežraných, čistých koček, co se vám 
pletou pod nohama, snaží se otírat 
a vyžadují drbání od kolemjdoucích. 
To nejsou toulavé kočky, to jsou ko-
čičí lázně. Jak to vypadá, když jedete 
po  stezce na  kole a  přežraná kočka 
vás ignoruje, protože povinnost se jí 
uhnout máte vy, to už někteří cyk-
listé poznali. K  tomu za  garážemi si 
kdosi dovolil na  soukromý pozemek 
vystavět megahotel, kde je dost mís-
ta i pro ty bezdomovce. Je zde dost 
jídla, sice jen kočičího, deky, trus, 
smrad a určitě i dost dalších zvířátek, 
snad myší nebo krys. Se špínou pak 
souvisí šíření nemocí, kde už jich je 
řada přenosných i na člověka. A ne-
jde o  žádný průjmík, ale vážná one-
mocnění očí, mozku, rozmnožovací-
ho ústrojí. To vše se může na člověka 
z  těchto kočičích ubytoven přenést. 
U sanatoria pak kočičí bojovníci roztr-
hali plot, aby za něj mohli položit dal-
ší boudu pro krmení koček, ale i zde 

jde o  soukromý pozemek. Ví o  tom 
skutečný majitel?
Doma jsme měli a máme vždy něja-
kého mazla, včetně koček. Kočky mí-
vají své teritorium, když jste na vesni-
ci nebo malém městě, a to teritorium 
není jen jejich zahrada. Stávalo se, že 
jsme kočku týden neviděli, ale do-
hledali jsme ji někde u sousedů, kde 
ji jejich děti začaly krmit a  udělaly jí 
domeček a  naší kočce se nechtělo 
vracet, tady měla větší péči. Říkali 
jsme jí, že je potvora nevděčná, ale 
ona za  to nemohla, mohly za  to ty 
sousedovy děti, které ji odloudily. 
A jak je to u nás v Holicích? Nechybí 
vám kočička? Šla asi za  lepším. Jen 
už ji asi nepoznáte, je vyžraná a líná. 
Když jsem u lékaře, tak mi opakova-
ně vyčítá mou přežranost, dodává, 
že obezita vede k  dalším nemocem 
a předčasnému úmrtí. Tak kočkám je 
hej, ty mají devět životů a nějaké kilo 
navíc jim tedy nemůže ublížit. 
Doufám, že v  době vydání této ho-
rorové pohádky bude to nejhorší již 
uklizeno a  bojovníci za  práva koček 
nebudou hyzdit jinak pěkná místa 
v Holicích.

Roman Češka

Kalendárium
KVĚTEN

1. května 1890 (135 let) konala se prv-
ní oslava 1. máje v Holicích. Oslava se 
konala na  náměstí za  neobvyklých 
bezpečnostních opatření. Hasičské-
mu sboru byla vyhlášena pohotovost 
a  pro udržení pořádku byly zřízeny 
čtyři strážnice. Manifestace proběhla 
spořádaně a bez nutnosti zásahu, jen 
řečník, dělník Vojtěch Volf byl odsou-
zen „pro pobuřující chování“ k trestu 
vězení na 24 hodiny.
2. května 1875 (150 let) Při tělocvičné 
jednotě Sokol byl založen hasičský 
odbor.
2. května 1925 (100 let) na  schůzi 

obecního zastupitelstva bylo schvá-
leno zkanalizování starého potoči-
ště ve  městě a  přeložení „Ředičky“ 
za město. V roce 1928 bylo potočiště 
přeloženo za město a v příštím roce 
započato se stavbou hlavního kaná-
lového sběrače přečišťovací stanice 
na Podhrázi.

3. května 1880 (145 let) císař Franti-
šek Josef I. navštívil ve Vídni výstavu 
Dr.  Emila Holuba, který ho osobně 
výstavou provedl.

5. a 6. května 1945 (80 let) vypuklo 
v Holicích ozbrojené povstání, násle-
dující den boj vrcholil, hořela radnice 
a  další domy. Holice byly obsazeny 
německým vojskem, město bylo 
bombardováno (jedno letadlo bylo 
sestřeleno), byli vzati rukojmí, byl vy-



hlášen výjimečný stav, někteří obča-
né byli zastřeleni. Rukojmí byli poz-
ději propuštěni. Přesto si povstání 
vyžádalo celkem 58 obětí z řad míst-
ních občanů a partyzánů.
8. května 1875 (150 let) byla svolána 
valná hromada Tělovýchovné jedno-
ty sokolské. Návrh zřídit zde hasičský 
sbor k ochraně životů a majetku ob-
čanů ze dne 2. května 1875 byl jedno-
myslně přijat, bylo rozesláno prohlá-
šení k  občanstvu města a  odeslán 
přípis městské radě.

10. května 1870 (155 let) se v  Holi-
cích narodil Msgr. Vladimír Hornof, 
gymnazijní profesor náboženství, 
katolický básník, spisovatel, hudeb-
ní skladatel, syn Martina Bohuslava 
Hornofa. Působil v  Hradci Králové 
a několika dalších městech východo-
českého kraje. Zemřel 26. července 
1942 v Praze.

11. května 1865 (160 let) se manže-
lům Ludvíku a  Marii Walterovým 
v  Birmannsdorfu, u  Vídně narodila 
dcera Rosa Walterová, též Hofová. 
Dcera inspektora výstavních pavilo-

nů – pozdější manželka Dr. Emila Ho-
luba. Zemřela 28. září 1958.

14. května 1880 (145 let) se narodil 
Karel Čuda, původně fotograf, pozdě-
ji podnikatel, nakladatel a vydavatel, 
majitel známé firmy Grafo-Čuda-Ho-
lice produkující pohlednice v  celém 
Československu, mecenáš místního 
spolkového hnutí, společenského 
života, kulturního dění a  sportu. Ze-
mřel 9. srpna 1955 v Holicích.
21. května 1915 (110 let) se holický ha-
sičský sbor přihlásil za člena rakous-
kého červeného kříže ve  Vídni. Byl 
učiněn též první návrh na zakoupení 
motorové stříkačky.

21. května 1920 (105 let) se v Lukavici 
u  Letohradu narodil farář Jiří Mannl. 
Vysvěcen byl 27. června 1970 v Praze 
kard. Františkem Tomáškem, od roku 
1985 administrátorem a posléze fará-
řem v  Holicích. Čestný občan měs-
ta Holic (2019), zemřel 18. ledna 2021 
ve Vysokém Mýtě.

21. května 1945 (80 let) se v Holicích 
naposledy střílelo. Při přehlídce par-
tyzánů na náměstí byl za dosud ne-
vyjasněných okolností zastřelen Kon-
stantin Alexejevič Korovin.

23. května 2015 (10 let) společnost 
Junker otevřela v Holicích novou po-
lyfunkční budovu s  hotelem a  tech-
nickou akademií.

24. května 1925 (100 let) byl v  par-
ku před sokolovnou usazen pamětní 
kámen jako vzpomínka, že na tomto 
místě řečnil při své návštěvě v  Holi-
cích T. G. Masaryk.
26. května 1935 (90 let) se konaly vol-
by do zemského a okresního zastupi-
telstva. A kronikář zapsal: “V předvo-
lební kampani tichá dosud hladina 
života v našem městě se sice znatel-
ně rozčeřila, ale po volbách se rychle 
uklidnila“.
28. května 2010 (15 let) také v  Ho-
licích proběhla poprvé akce „Noc 
kostelů“. V kostele sv. Martina se ko-
nala Mše svatá, Májová pobožnost, 
součástí oslav byla hudba, divadlo, 
prohlídka kostela, výstava knih, his-
torických a  liturgických předmětů 
a výstup na věž.

Václav Kment
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KULTURA

KULTURNÍ DŮM MĚSTA HOLIC
Kulturní kalendář na měsíc KVĚTEN 2025
PŘEDSTAVENÍ, KONCERTY A SPOLEČENSKÉ AKCE

datum hodina program vstupné
3. 5. 19:00  Lijavec
sobota   Cimrmani opět v Holicích. Uvádí Divadlo Járy Cimrmana, Praha 500 Kč
21. 5. 19:00  ZRUŠENO: Halina Pawlowská – Manuál zralé ženy
středa   Akce byla pořadatelem zrušena ze zdravotních důvodů. Náhradní termín je v jednání, aktuální in-

formace najdete na www.kdholice.cz 
22. 5. 17:00  Beseda se spisovatelkou Markétou Harasimovou
čtvrtek   Setkání s oblíbenou autorkou thrillerů, psychologických románů a dětských knížek. Akci pořádá 

Městská knihovna Holice. zdarma
24. 5. 14:00  Den s Pamětí národa
sobota   Dílny pro děti, natáčecí studio, projekce, koncert kapely Trdlo. Akce proběhne v Sokolském parku, 

pořádá Paměť národa Východní Čechy. zdarma
27. 5. 18:00   Troška krásných střípků
úterý   Dokumentárním filmem provede diváky sám režisér Zdeněk Troška a navštívíme známá i méně 

známá místa natáčení jeho filmů. Po  skončení filmu bude následovat beseda se Zdeňkem 
Troškou. 150 Kč

KINO
datum hodina program vstupné
6. 5. 17:00  Katak: Odvážná velryba
úterý   Seznamte se s Katakem, malou velrybou s velkým snem! Zatímco všichni jeho kamarádi zběleli, jak 

se na dospívající velryby patří, Katak je stále šedý. 
   Žánr: animovaný/rodinný. Délka: 82 minut. 100 Kč
13. 5. 19:30  Vyšehrad Dvje
úterý   Zní to možná neuvěřitelně, ale Lavi v pokračování Vyšehradu znovu dostává šanci.
   A tentokrát dokonce v podobě zahraničního angažmá! 
   Hrají: Jakub Štáfek, Šárka Krausová, Jakub Prachař, Lukáš Vaculík, Ondřej Pavelka 
   Žánr: komedie – do 15 let nevhodný. Délka: 110 minut. 140 Kč
20. 5. 19:30  Maria
úterý   Angelina Jolie ztělesňuje jednu z nejuznávanějších osobností 20. století – legendární sopranistku 

Marii Callas, jedinečnou operní divou. 
   Hrají: Angelina Jolie, Pierfrancesco Favino, Alba Rohrwacher, Haluk Bilginer.
   Žán r: životopisný/drama – do 15 let nevhodný. Délka: 122 minut. 140 Kč

VÝSTAVA
2.–31. 5.   Holice v posledních dnech války a v prvních dnech míru
   Výstava ve vitrínách v 1. patře. Výběr a zpracování fotek – Ladislav Formánek. Příprava výstavy – To-

máš Formánek z rodinného archivu. 
9.–28. 5.   ZUŠ Karla Malicha – Na křídlech secese
   Výstava probíhá v galerii. Vernisáž se uskuteční 9. 5. od 17:00.
18. 5.–2. 6.  Nezapomeňme 80 – Poslední rok války v Pardubickém kraji.
   Výstava k výročí 80 let od konce 2. světového války. Pořádá Paměť národa Východní Čechy a město 

Holice. Výstava probíhá v Sokolském parku, vernisáž se uskuteční 24. 5.
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SPOLEČENSKÝ ŽIVOT

Holice oslaví osvobození. Nabídka akcí je bohatá
Letošní rok přináší významné 
jubileum v  podobě 80. výročí 
ukončení největšího válečné-
ho konfliktu v dějinách. Připo-
meneme si ho také v  našem 
městě, vždyť i Holice jsou v po-
myslné kronice druhé světové 
války zapsány. Ozbrojené po-
vstání, které zde 5. května vy-

puklo, totiž nepatří mezi bezvýznamné projevy odporu 
či odplaty. Povstalci blokovali ustupujícím německým 
jednotkám cestu ku Praze a  znemožnili jim tak zásah 
v hlavním městě, v němž se v tu dobu již bojovalo. Počet 
padlých v  přepočtu na  tehdejší počet obyvatel města 
pak holické povstání řadí mezi největší v  Protektorátu 
Čechy a Morava.
Výše vyčíslené jubileum si tedy zasluhuje naši pozornost, 
a proto vám nabízíme pestrou škálu akcí. Rozdělili jsme 
je do dvou bloků – jarního a podzimního. Ten první při-
náší akce spojené s  uctěním památky padlých (pietní 
akt na hřbitově 5. května, minutu ticha za válečné hrdiny 
8. května nebo mši za  padlé 25. května, při níž zpěváci 
z chrámového Svatomartinského sboru, Smíšeného sbo-
ru Malichor a Spolku pěveckých sborů Pernštýn-Ludmi-
la-Suk Pardubice uvedou opus Missa Sancta z pera P. Ol-
dřicha Kučery), ale i  programy s  aktivním vyžitím (Běh 
pro zvony a Den s Pamětí národa 24. května, turnaj v ku-
lečníku O pohár osvobození 17. května) či vzdělávací (pro-

jekce dokumentu Paměť války určená především pro 
školy 17. června, výstavy v Sokolském parku či kulturním 
domě). Vrcholem budou městské slavnosti Holice se baví 
v osvobození, které se uskuteční na náměstí T. G. Masa-
ryka v sobotu 21. června. Hlavním tématem bude právě 
holické povstání.
Kompletní programovou nabídku jarního bloku nalez-
nete uprostřed tohoto vydání Holických listů ve  formě 
plakátu. Vyjměte ho, nalepte třeba na  ledničku a bude-
te mít každý den na očích seznam akcí, které určitě rádi 
navštívíte. S nabídkou podzimního bloku vás seznámíme 
v  některém z  dalších vydání. Jako malou ochutnávku 
prozradím například výstavu o letcích RAF z Holic a okolí 
či připomínku památky velitele holické četnické stanice 
Josefa Arazima, který se aktivně účastnil odboje.
Symbolem letošních oslav 80. výročí ukončení druhé 
světové války v Holicích je logo, které vidíte nejen na ob-
rázku, ale v  barevné či černobílé podobě ho nalezne-
te na  propagačních materiálech všech akcí spojených 
s  uvedeným výročím. Podrobné informace a  program 
bude k  dispozici na  plakátech, sociálních sítích města 
a kulturního domu a v Kalendáři akcí na webových strán-
kách www.holice.cz.
Program oslav připravila kulturní komise rady města 
ve spolupráci s kulturním domem, pobočkou Paměť ná-
roda Východní Čechy, Klubem vojenské historie Pardubi-
ce a dalšími.

Lukáš Peška

Mladí dokumentaristé 
vyprávěli příběhy 
pamětníků

Tři animace, tři videoreportáže a  jedna reportáž rozhla-
sová vyprávěly příběhy sedmi pamětníků z Holic a okolí 
při závěrečné prezentaci projektu Příběhy našich souse-
dů. Zpracovali je žáci základních škol a studenti gymná-
zia. Závěrečná prezentace se konala ve čtvrtek 27. března 
2025 v  sále ZUŠ Karla Malicha v  Holicích a  zakončovala 
projekt, jehož náplní je natáčení příběhů pamětníků udá-
lostí 20. století. Zaplněný sál holické „zušky“ tak návštěv-
níkům nabídl smysluplně strávené chvíle v pohodové at-
mosféře „pamětnické energie“.
Do projektu se na Holicku zapojilo celkem sedm týmů 
– domácí ze ZŠ Holubova (pamětnice Jiřina Brandová 
z  Holic), ZŠ Komenského (pamětnice Hana Demlová 
z Pardubic a pamětník Jiří Fred Jedlička z Holic) a Gym-
názia Dr.  Emila Holuba (pamětnice Marie Hladíková 
z Holic), další ze ZŠ Eduarda Nápravníka Býšť (pamět-
nice Ludmila Aurová a  Eva Brousilová, obě z  Býště) 
a  ze ZŠ Horní Jelení (pamětník Jiří Rožek z  Horního 
Jelení). Zpracované životní příběhy všech jmenova-
ných pamětníků si můžete poslechnout a prohlédnout 
na www.pribehynasichsousedu.cz.
„Celkově mě všechny příběhy velmi zaujaly, ani jeden 
z nich mě nenudil, je to letos takové pestré. Každý příběh 
má jiný rozměr a obsah. U každé práce je dobře uděla-

ný závěr, často se zajímavým poučením. Všechny děti si 
zaslouží velkou pochvalu,“ shrnula za porotu redaktorka 
a moderátorka Českého rozhlasu Pardubice Jitka Slezá-
ková. Spolu s  ní v  porotě, jež žákům poskytla zpětnou 
vazbu, zasedli Radka Dojčánová ze Střední školy automo-
bilní Holice a  historik a  vysokoškolský pedagog Tomáš 
Bandžuch.
Příběhy našich sousedů je vzdělávací a dokumentaristic-
ký projekt společnosti Post Bellum, která je známá pře-
devším díky bohatému archivu pamětnických nahrávek 
Paměť národa. Jeho realizaci v holických školách finan-
covalo město Holice a podpory se projektu dostalo také 
od  Institutu Paměti národa Pardubice, Českého rozhla-
su Hradec Králové a pardubického Památníku Zámeček 
a Divadla 29.

Lukáš Peška

1. máj
Ráda vzpomínám na prvomájový průvod roku 1983. Byl to 
totiž Rok českého divadla, a nejen holičtí ochotníci v něm 
šli v  různých uniformách a  divadelních kostýmech. Ten 
rok jsme hráli Dům na nebesích a mimo holičáků se při-
jeli podívat pardubická herečka Anna Ferencová a Honza 
Kačer. Troufla jsem si napsat panu Hubačovi a on mi po-
děkoval za volbu jeho hry a popřál holickým ochotníkům 
další úspěchy a dobrou volbu repertoáru. Ten dopis mám 
dodnes schovaný a jednou ho předám do archívu Pavla 
Hladíka.

Líba Straková
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Co bylo a bude v Holoubku
V  pátek 11. dubna jsme s  vámi společně 
a krásně oslavili 14. narozeniny Holoubka. 
Děkujeme, že Holoubek je stále plný dět-
ských hlásků, spokojených rodičů a dospě-
lých i seniorů při přednáškách či worksho-
pech. Děkujeme všem sponzorům, podporovatelům 
a dobrovolníkům. Velice si naší spolupráce vážíme! Dě-
kuje tým Holoubka.
Posezení v pohybu – zdravotní cvičení – dva pondělky 
5. května a 19. května od 8:30 do 10:00 hodin (další dvě 
lekce po dubnové ukázkové hodině). Lektorka Martina 
Štrossová se zabývá pohybem a zdravým životním sty-
lem seniorů několik let. Přijďte si vyzkoušet (ne)obyčejné 
dechové cvičení, zásady správné chůze a sezení. Zacvičí-
me si jednoduché cviky na židli, které můžete trénovat 
i  doma. Přednáška v  1. patře Holoubka, vstupné 80 Kč 
za lekci.

Vařme jinak „Zdravě, chutně, hravě“. Interaktivní kuli-
nářský seminář na téma: „Bezlepkové vaření bez složi-
tostí“ – sobota 17. května, čas 8:45 – 11:00 hodin. Před-
náší Martina Vrbická – odbornice na  zdravou výživu 
a vaření (i pro těhotné a kojící) s 13letou praxí v oboru bez-
pečnost a  kvalita potravin a  12letou praxí jako výživová 
poradkyně. Kapacita: 8 lidí. Cena: 290 Kč + 110 Kč za po-
traviny = 400Kč. Přihlášení prosím na  webu Holoubka 
nebo přes telefon Holoubka.
Blíží se Den dětí a s Holoubkem tento den oslavíme v pá-
tek 23. května odpoledne od 15 do 18 hodin akcí Dětský 
den – celá rodina v pohybu v parku směrem na Roveň. 
Budou připraveny pohybové aktivity pro malé i velké ná-
vštěvníky, svezení na  ponících, ukázka Králičího hopu, 
poznávačka zvířecích stop a  další. V  závěru děti dosta-
nou medaile Holoubka a  malé občerstvení. Když bude 
pěkné počasí, vezměte si s sebou deky, něco dobrého 
a uděláme si společný piknik. Moc se na společnou akci 
těšíme.
MAS HOLICKO pořádá v  Holoubku 26. května 
od 17 hodin besedu Moderní návykové látky, předná-
ší Tereza Braunová a  Justýna Zahradilová, Centrum 
primární prevence Drop In. Zveme všechny rodiče 
a pedagogy. Dozvíte se o aktuální situaci užívání návy-
kových látek mezi mládeží, nové typy syntetických drog 
a jejich rizika. Dále rizika energetických nápojů u dětí, ri-
zika informačních technologií apod. V Holoubku 1. patro, 
vstup zdarma. 
Vývoj dětské řeči – přednáška v  úterý 27. května 
od 16:30 do 18:00 hodin, lektorka Jitka Králová je logo-
ped ve zdravotnictví, 10 let pracuje v ambulanci klinické 
logopedie a nyní především s dětmi s neurovývojovými 

poruchami. Přednáška zaměřená na  seznámení rodičů 
se správným jazykovým vývojem dítěte, jak ho podpo-
řit, jak s dítětem pracovat a na co si dát pozor. V 1. patře 
Holoubka, přihlásit se přes formulář na  webu, vstupné 
80 Kč.
V úterý 3. června pojedeme autobusem s dětmi a ro-
diči na společný výlet do Minizoo na zámku Častolovi-
ce. Sraz u kulturního domu v Holicích v 8:30, odjezd 8:45, 
návrat kolem 12 hodiny. Možnost si vzít kočárek do zava-
zadlového prostoru autobusu. S sebou svačinu a dobrou 
náladu. Přihlášení přímo v  Holoubku nebo přes mobil 
Holoubka +420 733 141 960.
Aktuální informace o provozu Holoubka naleznete na na-
šich webových stránkách a  Facebooku. Kontakty: RVC 
Holoubek, Dudychova 782, Holice, mobil: 733  141  960, 
e-mail: holoubek@charitapardubice.cz, www.rvcholou-
bek.cz, www.pardubice.charita.cz.

Jana Majcová



10

SPOLEČENSKÝ ŽIVOT

Holice zahájily turistickou 
sezonu s bohatým programem 
a rekordní účastí

Dne 22. března 2025 proběhlo v  Kulturním domě měs-
ta Holic Zahájení turistické sezony Pardubického kraje. 
Akce se zúčastnilo 758 návštěvníků, z nichž většina byla 
přítomna oficiálnímu zahájení v  9:30 hodin. Program 
obohatila dechová skupina BaŠaPa, mažoretky Cheerle-
aders Spark Holice, pěvecká skupina Holoubek a ukázka 
historických kol. Účastníci měli možnost vydat se na tři 
připravené trasy: Poběžovice, Okolo Hlubáku a  Od  Ho-
luba k  Malichovi. Muzeum a  kostelní věž byly otevřeny 
zdarma. Odbor KČT, odbor Holice děkuje za významnou 
podporu městu Holice.

Miroslav Hornych

Evropský šampionát vozítek 
s pedály opět v Holicích
V  rámci seriálu Evropského šampionátu se v  neděli 
1. června 2025 opět rozjedou na holickém náměstí vozítka 
s pedály. V závodě budou startovat vozítka z Francie, Itá-
lie a Česka, z toho 6 posádek z holického klubu. Po krát-
kém představení jednotlivých vozítek se bude závodit 
na rychlost po dobu 80 minut a o vítězi rozhodne nejvyš-
ší počet ujetých kol. Závod bude jistě velmi zajímavý pro 
všechny diváky a celé rodiny. Na děti bude čekat překva-
pení, aby si svůj Dětský den taky užily.
Závod začíná ve 13:30 hodin na náměstí TGM v Holicích. 
Těšíme se na vaši účast a děkujeme především za pod-
poru všem závodníkům.

Milena Vohralíková

DUBEN v T. J. SOKOL HOLICE

Kromě zásadní změny ve vedení tělocvičné 
jednoty nadále pokračuje běžná činnost.
Nohejbaloví dorostenci zahájili svoji soutěž 
venku, na  hřišti v  Českém Brodě. Cyklis-
té mají za sebou úspěšné otevření sezony 
a  vyhlížejí tradiční vyjížďku k  uctění pa-

mátky obětí květnového povstání v Holicích.
Oddíl všestrannosti též nezahálí. Letos se nám poprvé 

podařila medailová účast v  plavání, mladší žáci přivezli 
všechna pódiová umístění, starší žákyně byla bronzová 
a  v  dorostu cinkla také zlatá medaile. Zálesácký závod 
zdatnosti se letos běžel v  Radčicích u  Skutče a  mladší 
žactvo přivezlo zlato a bronz. Starší děvčata byla bronzo-
vá.
Jsou to všechno moc pěkné výsledky a  mně nezbývá 
než popřát úspěšné a fair play zápolení v jejich soutěžích 
všem sportovcům a poděkovat jim za reprezentaci naší 
tělocvičné jednoty. 

Veronika Marková
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Sokolové volili vedení. Novou starostkou se stala 
Veronika Marková
Tělocvičná jednota Sokol Holice má nové vedení. Na břez-
nové valné hromadě členové spolku, jenž v letošním roce 
oslaví 155. výročí založení, zvolili starostkou Veroniku Mar-
kovou. Společně s ní začal pracovat zcela obměněný tým. 
Místostarostou se stal Tomáš Formánek, jednatelkou Eva 
Štoková a hospodářkou Kateřina Brandová. Lenka Kovaří-
ková, Eva a Eliška Vorlovy pak tvoří novou kontrolní komisi.

Veronika Marková, která v  holické sokolské jednotě za-
čínala v  roce 2005 jako cvičenka, následně se zapojila 
mezi trenéry a  v  různých obdobích působila ve  výboru 
jako jednatelka, nahradila dlouholetého starostu Lukáše 
Horského. Jeho éra, trvající patnáct let, znamenala v his-
torii jednoty výrazný posun – památná a architektonicky 
významná Sokolovna se dočkala generální opravy od po-
řízení čerpadel na  geotermální vrty až po  rekonstrukci 
vnitřních užitných prostor. V život vešel i ambiciózní pro-
jekt kavárny v  bývalé promítárně kina. Pojmenována je 
po nejvýraznější postavě v historii jednoty Čeňku Zemán-
kovi a budově určené pro cvičení vdechla nově společen-
ský rozměr života. Za působení Lukáše Horského i rapid-
ně vzrostl zájem cvičenců. Dubnem letošního roku však 
začíná nová kapitola – éra Veroniky Markové.

S čím do funkce starostky jednoty vstupujete?
Rozhodně s velkým odhodláním.

Proč jste se rozhodla kandidovat?
Zájem nebyl velký a já jsem si nedokázala v roce 155. vý-
ročí založení naší jednoty představit, že bychom kvůli 
tomu museli třeba ukončit činnost. K  tomu není žádný 
důvod, jen se musí zatnout zuby. Nebylo snadné sestavit 
kandidátku, ale povedlo se. Podpora při volbě byla jedno-
značná a silná. Ale i tak budeme potřebovat nové tvůrčí 
a aktivní lidi. Rozhodně je budeme hledat.

První úkol tedy známe. Jaké jsou další plány?
Je před námi spousta práce, ale nezačínáme od  nuly. 
Mnoho dobrého se již podařilo uskutečnit. Zatím jde 
hlavně o realizaci mých vizí, protože všichni ostatní jsou 
v jednotě nováčky. Rozhodně budeme pokračovat v cvi-
čitelské činnosti, konečně začneme i se vzdělavatelskou 
činností a v nemalé míře budeme pokračovat v budova-
telské činnosti. Čeká nás hodně výzev.

Které to jsou?
Rozdělila bych je do dvou skupin – sokolské a majetko-
vě provozní. Začnu těmi prvními – budeme pokračovat 
ve  sportovní činnosti a  chceme nejen udržet nohejbal 
a  současnou všestrannost, ale navýšit nabídku aktivit 
pro další věkové skupiny. Neumíme se otevřít žákům 2. 
stupně základních škol, středoškolákům a velkou rezervu 
máme i vůči seniorům.

Budou ale dostačovat kapacitní možnosti Sokolovny?
Prostor se určitě najde, protože Sokolovna má sloužit 
především sokolům. Větším problémem jsou dospělí, 
trenéři, kteří by se dětem chtěli věnovat. Musíme přilákat 
mladou krev. Začít se dá i příležitostnými akcemi zamě-
řenými na tu kterou věkovou skupinu. Ve výchově mladé 
nastupující generace jsme hodně zaostali.

Vraťme se k  výzvám majetkově provozním. Jaké si 
máme představit?
Je třeba opravit cvičební sál a palubovku, ta je původní. 
Rekonstrukci potřebují obě venkovní nářaďovny. Stále 
používáme původní nářadí. První vlaštovkou je radost, 
že po sedmi letech odstávky otevřeme nový cvičební rok 
s opravenými bradly. K hladkému provozu potřebujeme 
rozšířit personální zajištění. Samostatnou kapitolou je 
Café Zemánek.

Její nedávné zavření vyvolalo dohady o budoucnosti 
podniku. Prozradíte, jaká má být?
Kavárna zůstává i  nadále v  provozu, což budiž dobrou 
zprávou pro všechny, kteří ji rádi navštěvují. Nezavírá 
a jede dál. Na stole ležely dvě varianty – za prvé, že jed-
nota kavárnu pronajme, zda druhé, že ji i  nadále bude 
sama provozovat. Rozhodování nebylo jednoduché, ale 
já osobně jsem měla jasno od začátku. Provozovatelem 
Café Zemánek zůstává jednota a  věřím, že s  podporou 
nových lidí její provoz zvládneme.

Razantní změny tedy jednotu pod vaším vedením ne-
čekají?
Neřekla bych, že půjde o změny, ale troufám si říci, že nyní 
budeme mít větší sílu k  hlubšímu a  důslednějšímu na-
plňování sokolských myšlenek otců zakladatelů. Základy, 
na  kterých byl Sokol založen, jsou pro mě zásadní a  je 
potřeba je dodržovat. Vzdělavatelská činnost byla v naší 
jednotě téměř mrtvá. To se musí změnit. V podstatě stačí 
používat již ověřené. V  Sokole spoustu metodik máme, 
není třeba vymýšlet nic nového, je třeba toto vše zved-
nout a prezentovat.

Jednota letos slaví 155. výročí založení. Chystáte oslavu?
Výročí slavíme v prosinci, to není úplně vhodný čas na vět-
ší akce, neb sokolovna zase tak velká není. Nicméně, akce 
budou. V  červnu se opět zapojíme do  celorepublikové 
akce Noc sokoloven, Klub českých velocipedistů letos 
vydá klubovou kroniku a velký dárek naše jednota dosta-
ne druhou říjnovou sobotu při Památném dni sokolstva. 
Nechte se překvapit.

Děkuji za rozhovor a přeji mnoho úspěchů.
Lukáš Peška
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Duben na Komenčáku: 
Měsíc poznání, úspěchů 
a zážitků
Na  začátku měsíce se žáci osmých ročníků vydali 
do Hradce Králové, kde navštívili Státní vědeckou knihov-
nu. Zde se nejen seznámili s  fungováním knihovního 
systému, ale ponořili se také do  fascinujícího světa lite-
rární fantastiky. Téma „Tolkien, aneb cesta od fantastiky 
a zpět“ jim otevřelo dveře k dílům slavného autora a také 
k současným tvůrcům tohoto žánru.
Tradiční účast v okresním kole Biologické olympiády při-
nesla krásný výsledek – Veronika Jonášová z 9.B obsadila 
6. místo. Mladší žáci Vanesa Kejzlarová a Václav Kolín nás 
reprezentovali 10. dubna, výsledky jejich snažení s  na-
pětím očekáváme. Veronika navíc zazářila i na Festivalu 
vědy a  techniky pro mládež, kde její projekt „Proměna 
dokonalá ve výuce biologie“ získal uznání v krajském kole 
v Pardubicích. Odměnou jí je účast na prestižní studijní 
cestě do Francie – úspěch, na který jsme nesmírně hrdí.
Den ochrany zdraví při mimořádných situacích nebyl jen 
výukou, ale i cvičením odpovědnosti. Školení absolvovali 
nejen žáci 3. až 9. ročníku, ale i celý pedagogický i nepe-
dagogický kolektiv. Prevence a připravenost jsou totiž klí-
čem k bezpečnému školnímu prostředí.
Důležitým milníkem byly samozřejmě přijímací zkoušky 
na střední školy, kterým se deváťáci věnovali 11. a 14. dub-
na. Věříme, že pilná příprava v matematice i českém jazy-
ce přinese vytoužené výsledky.
Sedmé ročníky si v předvelikonočním čase zpestřily výu-
ku dějepisu a občanské výchovy výletem do historického 
srdce naší země – Pražského hradu, Zlaté uličky, Vladi-
slavského sálu a dalších pamětihodností. To vše jim na-
bídlo ojedinělý pohled do minulosti, kterou dosud znali 
jen z učebnic. Naopak 9.B se vydala do Brna, kde navští-
vila ikonickou funkcionalistickou vilu Tugendhat. Při té 
příležitosti se sedmáci zúčastnili i zážitkového programu 

ve  vědeckém parku VIDA!, který jim přiblížil tajemství 
Planety, Civilizace i Mikrosvěta.
16. dubna se uskutečnil projektový den na téma Veliko-
noce, během kterého si žáci druhého stupně vyzkoušeli 
výrobu jarních dekorací. Ty byly následně součástí pro-
deje tradičního odpoledního jarmarku na  prvním stup-
ni. Letos se návštěvníci mohli těšit nejen na  velikonoč-
ní dekorace, ale i  na  burzu knih a  květin. Pro nejmenší 
děti byly připraveny tvořivé dílničky, kde si mohly vyrobit 
vlastní velikonoční výzdobu.
A protože láska k Zemi je také součástí vzdělávání, zakon-
čili jsme měsíc 22. dubna projektem Den Země. Praktic-
ké ekologické úkoly vedly žáky k uvědomění si významu 
ochrany přírody a  odpovědného přístupu k  životnímu 
prostředí.

Radka Adamírová

Zápisem do 1. ročníku to začíná
Měsíc duben začal již tradičně zápisem dětí do prvního 
ročníku. Dětí bylo mnoho, až jsme se začali bát, že se 
k  nám ani nevejdou. Nakonec vše dobře dopadlo. Děti 
vše zvládly a už se těší do první třídy.
Vzhledem k  událostem, které se dějí ve  společnosti, se 
musí i naše škola připravit na různé krizové situace. V týd-
nu od 7. dubna proběhl Nácvik chování v krizových situa-
cích, kdy si děti i všichni zaměstnanci vyzkoušeli, jak rea-
govat při napadení.
Žáci druhých ročníků navštívili keramickou dílnu v Arty-
kadle, kde si vyzkoušeli práci s keramickou hlínou.
Ve středu před Velikonocemi proběhl v naší škole ve-
likonoční projektový den. Děti se seznamovaly s veli-
konočními tradicemi a vyráběly velikonoční dekorace. 
Odpoledne se již tradičně konal velikonoční jarmark. 
Součástí jarmarku byla kavárna, různé velikonoční 
dílny, burza květin a knih a samozřejmě prodejní jar-
mark.
Hned po  velikonočních prázdninách proběhl u  nás 
ve škole formou projektu Den Země, shlédli jsme Hudeb-
ní pohádku. 

Odpoledne se rodiče zúčastnili přednášky na  téma 
„Umění dospět“.
29. dubna proběhly v družině Čarodějnice a hned druhý 
den děti odjely do planetária v Hradci Králové.

Helena Žižková
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„Zuškou“ zněly smyčce

Ve  čtvrtek 3. dubna se v  budově 
ZUŠ Karla Malicha uskutečnilo kraj-
ské kolo hry smyčcových souborů 
a  orchestrů. Absolutním vítězem se 
stal Symfonický orchestr ZUŠ Kar-
la Malicha. V  kategorii do  11 let zví-
tězil Přípravný smyčcový soubor ze 
stejné školy, obě tato tělesa vedou 
Hana Burianová a František Machač. 
Do  ústředního kola kromě domá-
cího symfonického orchestru ještě 
postoupil Komorní orchestr POCO 
z Pardubic Polabin. 
Koncem března a  začátkem dubna 
proběhla krajská kola v  ostatních 
kategoriích. Přinášíme výsledky stu-

dentů ZUŠ Karla Malicha.
První cenu s postupem do ústřední-
ho kola získali:
Hra na  dechové nástroje: Eliška Ko-
pecká, František Machač, Ladislav 
Kotík, Kateřina Pavelková
Hra na bicí nástroje: Kryštof Ďurač
První cena a  návrh na  postup 
do ústředního kola:
Hra na bicí nástroje: Titicaca – Boháč, 
Doubek, Klusoň, Hendrych, Mašek, 
Němcová, Ďurač, Karlovský, Štok, Ka-
menický
První cena:
Hra na dechové nástroje: Anna Kolí-
nová, Amálie Poláková, Tomáš Schej-

bal, Tereza Jílková, Elena Schejbalová, 
Michal Ehrenberk, Antonie Dostálo-
vá, Jan Mastík
Druhá cena:
Hra na  bicí nástroje: Jan Bertram 
Doubek
Hra na  dechové nástroje: Antonín 
Minár, Alex Musiolek, Ella Jílková, 
Markéta Macáková, Tereza Daňková, 
Vašek Sauer, Michal Plecháček, Jan 
Vondráček 
Třetí cena:
Sólový zpěv: Adéla Svobodová
Hra na  dechové nástroje: Alžběta 
Štejnarová, Adéla Janů

Petr Kačer

OP JAK, aneb „Vzděláváme s Ámosem“
Poslední měsíce proběhly v naší ško-
le ve  znamení projektových hodin 
i  projektových dnů. V letošním škol-
ním roce dokončujeme projekt Ope-
rační program Jan Amos Komenský 
– „Vzděláváme s  Ámosem“, díky ně-
muž jsme s žáky mohli podniknout 
zajímavé aktivity, exkurze, či vzdělá-
vací akce.
Na  1. stupni jsme realizovali v měsíci 
březnu a dubnu projektové dny. 
Čtvrťáci si zajeli do  Olomouce 
do  Pevnosti poznání, kde se dozvě-
děli spoustu nových informací o svě-
tě kolem nás i  lidském těle. V rámci 
spolupráce s organizací Pet Heroes 
se seznámili s činností útulků pro zví-
řata. 
Páťáci rozvíjeli svou matematickou 
představivost díky Geomagu, vyjeli 
do  Ekocentra Paleta do  Oucmanic, 
kde zkoušeli svoji zručnost při drát-
kování, které jim, mimochodem, šlo 

jako profíkům! Dále si poslechli zají-
mavou přednášku o  tom, jak a proč 
se správně stravovat – Tajemství 
správné výživy, a aby to vyvážili kre-
ativitou, užili si velice zdařilý projekt 
Jaro na plátně. 
Také na 2. stupni se žáci účastní za-
jímavých tematických projektů. Na-
příklad žáci osmého ročníku vyrazili 
do pardubické Sféry prozkoumat fy-
zikální zákony, v tomto případě zvuk, 
v programu Na  vlnách s  Panasoni-
cem. A  také si vyzkoušeli v progra-
mu Mediální gramotnost aneb hra 
na  pravdu, zda na  internetu poznají 
pravdu od  deepfakes a  fake news, 
což je v dnešní době velice důležité 
a  naučili se základní dovednosti, jak 
se nenechat napálit. 
Samozřejmě kromě žáků se vzdělá-
vají i naši učitelé, kteří průběžně vy-
jíždějí na různé semináře a školení.

Lenka Koubková
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Návštěva slovenských a dánských přátel 
na místním gymnáziu
V rámci projektu Erasmus+ jsme v týdnu od 24. do 28. břez-
na na naší škole přivítali skupinu 10 studentů a dvou uči-
telek z  trenčínského gymnázia. Šlo o  reciproční návště-
vu, neboť na  Gymnáziu Ludovíta Štúra v  Trenčíně jsme 
s 15 studenty 5. C pobývali loni začátkem října.
Pětidenní pobyt jsme zahájili hned první den prohlídkou 
našeho města a  školy. V  úterý jsme nejprve v  ranních 
hodinách vyrazili autobusem do  Počapel, abychom se 
mohli pěšky přes Kunětice vydat na naši ikonickou Ku-
nětickou horu. Po obědě jsme si prohlédli centrum naše-
ho krajského města s Pernštýnským náměstím a zám-
kem, kde naši skupinu přivítali rozverní pávi. Nakonec 
jsme se obdivovali slavným Automatickým mlýnům, kde 
v současné době probíhá unikátní výstava Andyho War-
hola, velkého amerického umělce slovenského původu. 
Celá středa byla věnována městu, které najdeme na se-
znamu UNESCO – Litomyšli. Hlavním bodem programu 
byla prohlídka místního renesančního zámku. Měli jsme 
se tak možnost díky výbornému průvodci seznámit 
s  historií zámku, nově otevřenými interiéry z  doby hra-
běcí rodiny Valdštejnů, zámeckou kuchyní, unikátním 
divadélkem či kaplí.
Čtvrtek a pátek studenti společně strávili v naší škole. Za-
pojili se do výuky zeměpisu, angličtiny, matematiky i čes-
kého jazyka. Ve čtvrtek po obědě se obě skupiny střetly 
v přátelském volejbalovém zápase. Naše parta „těsně“ vy-
hrála! Mnozí naši žáci se se slovenskými přáteli, tak jako 
každodenně, setkali i  navečer, kdy se společně věnova-
li sportovním činnostem. A  pátek? Poslední rozloučení 
v aule školy. Studenti si připravili kvíz, zahráli hru o čes-
kých i slovenských osobnostech minulosti i současnosti, 
promítli prezentace o obou gymnáziích, video z naší ná-
vštěvy Trenčína a fotky... A poslední tečka programu pa-
třila naší ředitelce Daňkové, která všem milým přátelům 
rozdala certifikáty.
Byla to fajn akce, ale nic netrvá věčně. Pevně doufáme, že 
přátelství nekončí, že se brzy setkáme, třeba v dalším či 
dalších projektech... Moc děkujeme vedení školy za pod-
poru, vstřícným kolegům, ale nejvíce samotným žákům 
5. C, kteří se stali zapálenými průvodci. 

Následující týden, od  pondělí 31. března do  středy 
2. dubna, se na našem gymnáziu pohybovala i 26člen-
ná návštěva z  dánského Greve Gymnasium, kterou 
jsme navštívili na podzim v rámci programu Erasmus+. 
Tématem našeho společného projektu byla Studená 

válka – život v totalitním režimu – příběhy obyčejných 
hrdinů. 
V  pondělí nás čekaly seznamovací hry, práce v  česko-
-dánských skupinách na  konkrétních tématech týka-
jících se studené války a  beseda s  pamětníkem, který 
emigroval do  Kanady a  podělil se s  námi o  své zážit-
ky a  zkušenosti s  komunistickým režimem. Ve  večer-
ních hodinách naši studenti pozvali své dánské přáte-
le do svých domovů, kde společně povečeřeli a užili si 
chvilky bez svých pedagogických dozorů. V úterý jsme 
společně navštívili Pardubice, kde jsme dopoledne 
v  Institutu Paměti národa objevili příběhy obyčejných 
hrdinů prostřednictvím interaktivní expozice a  odpo-
ledne navštívili protiatomový kryt ve  valech pardubic-
kého zámku. Poslední den se nesl v  duchu dokončení 
projektu, jehož reflexi následně skupinky přednesly stu-
dentům z  6. C. Než jsme se s  našimi dánskými přáteli 
rozloučili před jejich dlouhou cestou zpět do  Dánska, 
uspořádali jsme v tělocvičně našeho gymnázia sportov-
ně-rozlučkovou párty. Nechyběl volejbal, ping-pong, de-
batní kroužky a občerstvení. 
Doufáme, že si s námi Dánové užili čas strávený na na-
šem gymnáziu tak jako my s nimi a že v budoucnu na tuto 
spolupráci navážeme.

Eva Pýchová a Veronika Sevránková

Kontrabasová soutěž
V prostorách Základní umělecké školy Karla Malicha pro-
běhl ve  dnech 21. až 23. března pátý ročník Mezinárod-
ní kontrabasové soutěže Františka Černého a  Jana Gei-
ssela. Téměř šest desítek mladých hudebníků soutěžilo 
v pěti kategoriích a určitě se neztratili ani reprezentanti 
domácí „zušky“. V první kategorii získal třetí cenu Tymur 
Kononov, ve druhé druhou cenu Marek Bartoš a třetí Sa-
muel Špráchal. Dvě třetí ceny zůstaly v Holicích zásluhou 
Adama Benáka a Kryštofa Dostála, kteří soutěžili ve třetí 

kategorii, ve čtvrté získala čestné uznání Natali Shejbalo-
vá, momentálně studentka Konzervatoře Pardubice, tuto 
kategorii vyhrála Ema Světlíková ze stejné školy, nejpres-
tižnější pátou kategorii si podmanil další reprezentant 
z  našeho krajského města Maximilian Heinrich, všichni 
studenti ředitele této soutěže a vynikajícího kontrabasis-
ty Františka Machače. O prestiži celé akce svědčí i složení 
poroty vedené Miloslavem Jelínkem z  brněnské JAMU, 
ve které zasedli hráči České filharmonie, ale i  té z Berlí-
na nebo Vídně, nemohl chybět ani nejznámější pedagog 
v tomto oboru Miloslav Gajdoš. 

Petr Kačer
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Marie Hladíková pro Příběhy našich sousedů
Příběhy našich sousedů je projekt neziskové organizace 
Post Bellum pro žáky základních škol a příslušných tříd 
gymnázia. I letos vytvořilo Gymnázium Dr. Emila Holuba 
v Holicích pracovní tým, tentokrát ve složení žáků 2. C Evy 
Francové, Zdeňka Jánského a Dana Kincla, a zmapovali 
bohatý život naší bývalé gymnaziální kolegyně, vynikající 
učitelky matematiky, fyziky a informatiky, Marie Hladíko-
vé. Paní učitelka na naší škole strávila přes 40 let a ne-
smazatelně se vryla do paměti celých generací žáků, kte-
ří na ni s úctou a vděčností vzpomínají. Nedávno získala 
titul Učitelka roku a dodnes je velmi aktivní a věnuje se 
nejmladším žákům, které doučuje matematiku. Náš tým 
o jejím nevšedním životě natočil videozáznam.
Práce na projektu byla pro naše nejmladší žáky velkým 

přínosem, a  to nejen z  pohledu historického. Společ-
ně jsme navštívili nové interaktivní muzeum Památník 
Zámeček, kde jsme si vyzkoušeli badatelskou činnost, 
naučili se nové techniky práce s videem, ale především 
jsme se zaměřili na týmovou práci, v níž se zodpovědnost 
přenáší na každého člena skupiny. Poděkování patří Tere-
ze Jirouškové, která studentům pomohla se závěrečnou 
úpravou videa, ale především koordinátorovi celého pro-
jektu Lukáši Peškovi. Slavnostní závěrečná prezentace 
letošního projektu se uskutečnila 27. března 2024 v ZUŠ 
Karla Malicha za  účasti významných osobností města 
Holice.

Eva Pýchová

Cesta na Západ
V  minulém týdnu podnikli němčináři a  francouzštináři 
napříč vyššími ročníky místního gymnázia studijní výjezd 
do západního Německa, Alsaska a na skok i do Švýcar-
ska. Německo – to není jen Berlín a Francie není jen Paříž. 
Cílem této akce bylo ukázat žákům i jiná, ne právě main-
streamová místa, která by možná sami nenavštívili, která 
ale rozhodně stojí za to vidět!
Na  naší trase byl nejprve německý Heidelberg s  do-
minantou středověkého hradu, poté město Speyer 
s  majestátní katedrálou, která je na  seznamu památek 
UNESCO, a  kde si Jan Lucemburský bral za  manželku 
Elišku Přemyslovnu. Naše putování řídil z velké části tok 
řeky Rýn. Jakmile jsme ho překročili, bylo potřeba pře-
pnout z němčiny do  francouzštiny. Ve Štrasburku jsme 
vyšplhali 326 schodů na  katedrálu Panny Marie a  pak 
jsme z paluby lodi na kanálech řeky Ill obdivovali staré 
části města (Petite France) i novou čtvrť, kde jsou admi-
nistrativní budovy Evropské unie. Evropský parlament 

jsme si prohlédli zvenčí i  zevnitř. Rozsáhlé vinohrady, 
malebnou přírodu i nekonečné lesy pohoří Schwarzwald 
jsme obdivovali následující den celou cestu do  města 
Colmar. Hrázděné domy všech barev, všudypřítomná 
velikonoční výzdoba, vůně sýrů i  místní speciality nás 
okouzlily. Máme tisíce fotek a zážitků! Poslední den na-
šeho putování jsme překročili hranice se Švýcarskem 
a vydali se k Rýnským vodopádům. Pro většinu z nás to 
bylo první setkání s tímto masivním živlem a „wau-efekt“ 
se rozhodně dostavil! Když se všichni vynadívali, nafotili 
ten vodní živel, natočili videa a nadýchali se svěžího jarní-
ho vzduchu, naposledy jsme překročili hranice směrem 
do německé Kostnice. Šli jsme po stopách mistra Jana 
Husa centrem města až k Bodamskému jezeru. Pak už 
nás čekala jen plavba trajektem přes jezero a noční pře-
jezd domů. 
Celý týden jsme měli počasí jak z katalogu cestovní kan-
celáře, dobrou náladu a bez jakýchkoli zádrhelů jsme si 
to užili na max!

Jana Doskočilová

Florbal v Holicích roste – IBK Holice je největší 
klub v regionu!
Florbalový klub IBK Holice působí na sportovní scéně už 
šest let. Aktuální sezona se však stala přelomovou – ne-
jenže jsme založili dívčí sekci, ale zároveň jsme se stali 
největším klubem v Pardubickém kraji a čtvrtým největ-
ším v regionu Pardubického a Královéhradeckého kraje 
podle počtu přihlášených družstev.
Pod hlavičkou IBK Holice a ve spolupráci s partnerskými 
týmy z Ředic a Rovně aktuálně působí celkem 16 druž-
stev. Máme dvě mužská družstva, juniory, dorostence, 
tři týmy starších žáků, dva týmy mladších žáků, tři týmy 
elévů, tři přípravky a nově také historicky první dívčí tým 
– elévky IBK Holice.
S takto rozsáhlou členskou základnou je spojeno i obrov-
ské sportovní vytížení – během sezony jsme odehráli cel-
kem 135 turnajů napříč kategoriemi.
Na  začátku sezony jsme posílili kádr mužského „áčka“, 
který letos tvoří velmi mladý tým s výrazným zastoupe-
ním vlastních odchovanců. I přes věkové složení se mu-

žům podařilo udržet místo v regionální lize, což pova-
žujeme za velký úspěch.
Výborně se daří i  mládežnickým kategoriím. Starší žáci 
dosáhli historického úspěchu, když postoupili mezi top 
5 týmů své ligy. Jen těsně za podobným výsledkem za-
ostali dorostenci, kteří rovněž předváděli kvalitní výkony. 
Junioři nejenže pravidelně doplňují A tým, ale významně 
přispěli právě k jeho setrvání v soutěži.
Nejsme aktivní jen na hřišti. Během sezony jsme navázali 
spolupráci s klubem FBC Hradec Králové, přivítali jsme 
zahraniční hosty ze Slovenska, uspořádali pátý ročník 
klubového plesu a celou řadu dalších akcí pro členy, ro-
diče i příznivce klubu.
Za tímto vším ale stojí lidé, bez kterých by nic z toho ne-
bylo možné – rodiče, partneři a sponzoři.
Všem, kteří nás podporují, srdečně děkujeme a těšíme se 
na společnou cestu i v dalších sezonách!

Jiří Kment
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Zdravíme přátelé našeho malé-
ho míčku, kteří čtou pravidelné 
příspěvky v  Holických listech. 
Dlouhodobé soutěže jsou u všech 
mužstev ukončeny a my můžeme 
bilancovat a  zároveň se připravo-

vat na novou sezonu. 
A co naše mladé naděje? Bodovací turnaje v jejich katego-
riích jsou též u konce, byla to celosezonní makačka. Kluci 
i holky mají skvělou tréninkovou morálku a teď již záleží 
na nich, jak s tím naloží do budoucna. Základy správného 
držení a pohyb za stolem mají naučené, ale pod tlakem 
to je někdy pěkná divočina. Úspěchů, medailí, pohárů 
bylo přiměřeně dost, takže za mě velká spokojenost. Kli-
ma je dobře nastaveno, parta pracuje suprovým stylem.
Jak vidíte v přiložené fotečce, dětičky nám rostou a my to 
potřebujeme omladit. Děláme nábor kluků a holek, kteří 
chodí do  1. a  2. třídy a  my jim ukážeme, jak trénujeme, 
běháme, prostě hrajeme pinčes. Až začne od  září nový 
školní rok, tak chceme začít s přípravkou. Teď od 5. květ-
na 2025 každé pondělí se můžete přijít podívat na ukázku 
trénování a práci s dětmi.
Během měsíce května a června nás čeká maraton turna-
jů, které buď pořádáme, nebo zajíždíme do spřátelených 
měst. Takže popořadě.
7. června 2025 – turnaj spřátelených měst – Strzelce Opol-
skie
21. června 2025 – turnaj spřátelených měst v  Holicích 
(10:00 hod.) 
28. června 2025 – turnaj spřátelených měst – Medzev

Souhrn odehraných zápasů v sezoně 2024/2025 a koneč-
né pořadí po sezoně

3. liga – mužstvo A
Konečné pořadí: 6. místo

Divize – mužstvo B
KST Holice B – TJ Lanškroun A 6:10
Puchmeltr 2,5; Socha 2,5; Vraštil 1
KST Holice B – TTC Ústí nad Orlicí B 4:10
Puchmeltr 3,5; Socha 0,5
Konečné pořadí: 7. místo

KP1 – mužstvo C
KST Holice C – KST SK US Steinerová Choceň A 10:8
Vraštil 4,5; Andrlík 2,5; Hendrych L. 2,5; Theodor J. 0,5
KST Holice C – TTC Sedlec A 6:10
Vraštil 1,5; Andrlík 2,5; Theodor J. 1,5; Hendrych L. 0,5
Konečné pořadí: 10. místo

OP1 – mužstvo D
SK TTC Slovan Pardubice, z.s. - KST Holice D 12:6
Kněžour R. 2,5; Hloušek 2; Hendrych L. 1; Kněžour J. 0,5
Konečné pořadí: 8. místo

OP2 – mužstvo E
Salesiánské centrum Pardubice – KST Holice E 9:9
Kněžour J. 3,5; Hendrych J. 2,5; Hendrych L. 2,5; Klouček 
Jar. 0,5
KST Holice E – TJ Sokol Uhersko 12:6
Kněžour J. 4; Hendrych J. 2; Hendrych L. 3; Klouček Jar. 1; 
WO 2
Tělocvičná jednota Sokol Kostěnice – KST Holice E 11:7
Kněžour J. 2; Hendrych L. 3,5; Klouček Jar. 1; Hendrych M. 
0,5

KST Holice E – TJ Tesla Pardubice H 11:7
Kněžour J. 3,5; Hendrych L. 2,5; Hendrych J. 2,5; Klouček 
Jar. 2,5
Konečné pořadí: 4. místo

Děkujeme všem za vzornou reprezentaci klubu a nasta-
ne pomalu čas odpočinku. Přeji vše krásné a buďte fit!!!

René Koubek

Nábor dětí do klubu stolního 
tenisu Holice
Hledáme šikovné holky a kluky z 1. a 2. třídy zá-
kladní školy, kteří mají chuť sportovat a zkusit 
si rychlou a zábavnou hru – stolní tenis!

🏓 Tréninky nových členů začínají v září 2025

Chceš vědět, jak to u nás na tréninku vypadá? 
Přijď se podívat!

👀 Ukázkové tréninky pro zájemce probíha-
jí každé pondělí od 5. 5. do  16. 6. 2025, vždy 
od 17:00 do 18:45.
Přijďte se podívat a  zjistit, jestli je ping-pong 
pro tebe to pravé!

📍 Místo konání: Herna stolního tenisu Holubo-
va 1037, 534 01 Holice

📞 Kontakt pro více informací a přihlášky:
René Koubek, tel.: 724 125 744

Těšíme se na nové malé sportovce!
Tým stolního tenisu KST Holice

KST Holice, z.s. Staroholická 338, Holice, 534 01
 www.kstholice.cz



Výsledky basketbalových mistrovských soutěží

Celostátní 2. liga mužů:
TJ Tesla Pardubice – BVK Holice
49 : 72 (13:23 30:39 38:54)
Baťa 13, Votava a Krejčík Ondřej 11, Vlček 9, Drahoš 8, Žaba 
7, Bartheldi 4, Trojan 3, Welsch Marek 4, Welsch Michal 2 

TJ Sokol BK Chrudim – BVK Holice
83 : 88 (27:14 39:44 66:62)
Welsch Marek 16, Krejčík Ondřej 15, Votava a Pluhař po 12, 
Vlček 10, Žaba 9, Bartheldi 8, Drahoš 6

Až v posledním dvoukole 2. ligy se ve skupině B rozhodo-
valo o tom, kdo skončí na 3. a 4. místě tabulky a postoupí 
do závěrečného play-off o postup do 1. ligy. Ve hře byly tři 
týmy BVK Holice, BC Vysočina Jihlava a Lions Jindřichův 
Hradec. Holičtí muži měli s oběma týmy lepší bilanci ze 
vzájemných utkání. Díky smolné porážce o  jeden bod 
s Jindřichovým Hradcem v předchozím kole na domácí 
palubovce ale ztráceli v  tabulce na  své konkurenty dva 
body. Museli tedy čekat, zda některý z nich v posledním 
dvoukole dvakrát neprohraje. Další podmínkou bylo vy-
hrát na horkých palubovkách Tesly Pardubice a Chrudi-
mi. To se holickým mužům podařilo. Oba jejich konku-
renti však nezaváhali a shodně jednou prohráli a jednou 
vyhráli. Holickým mužům tak zůstal v rukou „černý Petr“ 
v  podobě hezkého pátého místa v  tabulce, ale bohužel 
prvního nepostupujícího. 

1 Sokol Písek B 22 20 2 1.921 1.443 42
2 SK Žabovřesky 22 18 4 1.786 1.375 40
3 BC Vysočina 22 14 8 1.641 1.669 36
4 Lions J. Hradec 22 14 8 1.622 1.494 36
5 BVK Holice 22 13 9 1.718 1.579 35
6 BK Vlci Žďár 22 11 11 1.635 1.655 33
7 Sokol BK Chrudim 22 10 12 1.588 1.734 32
8 Tigers Č. Budějovice 22 9 13 1.725 1.802 31
9 Tesla Pardubice 22 8 14 1.513 1.593 30
10 TJ Třebíč 22 6 16 1.440 1.736 28
11 Draci Vysoké Mýto 22 5 17 1.623 1.831 27
12 GBA Sojky Pelhřimov 22 4 18 1.487 1.788 25

Nadregionální liga kadetů U 17:
BVK Holice – BK Přelouč
72 : 35 (16:5 28:16 53:28) 
Pokorný Vít 17, Motl 13, Pokorný Vojtěch a Ducheček po12, 
Synáček 10, Lhoták 8 

BVK Holice – BC Kolín
77 : 54 (19:10 36:26 58:39) 
Pokorný Vojtěch 23, Motl 18, Pokorný Vít 13, Suchý Lukáš 
9, Ducheček 6, Morávek 4, Kareš a Lhoták po 2

BK Přelouč – BVK Holice
35 : 68 (9:26 15:42 24:53) 
Motl 14, Pokorný Vít 13, Suchý Lukáš, Pokorný Vojtěch 
a Synáček po 10, Lhoták 8, Kareš 2, Morávek 1

Nadregionální liga žáků U 15:
BVK Holice – BK Skuteč
40 : 57 (8:12 19:26 34:43) 
Vodák Maxim 13, Douša 12, Krejčík Vojtěch 9, Pařízek 3, 
Voborník Vlastimil 2, Špaček 1 

BK Ústí nad Orlicí – BVK Holice
96 : 61 (23:9 50:28 75:45) 
Douša 20, Voborník Vlastimil 14, Vodák Maxim 12, Krejčík 
Vojtěch 11, Caletka 3, Špaček 1 

Východočeský přebor žáků U 13:
Královští sokoli Hradec Králové – BVK Holice 
53 : 35 (12:12 26:18 39:28)
Potočný Jakub 12, Pařízek 7, Abelová Liliana a Abel po 4, 
Majerík Lukáš, Urbánková 6, Voborník Lukáš a  Pokorná 
po 2 

v odvetě 63 : 45 (18:18 33:30 51:34)
Potočný Jakub 19, Abel 10, Sodomka 4, Majerík Lukáš 3, 
Pařízek, Tomeš, Pokorná a Voborník Lukáš po 2, Abelová 
Liliana 1

BA YOUNG DIAMONDS Litomyšl – BVK Holice 
43 : 50 (12:12 20:23 35:42)
Abel 20, Potočný Jakub 12, Voborník Lukáš 8, Urbánková 
4, Pařízek, Abelová Liliana a Sodomka po 2 

v odvetě 72 : 31 (17:6 38:10 57:22)
Voborník Lukáš a Urbánková po 8, Sodomka 6, Potočný 
Jakub, Abel, Pařízek a Abelová Liliana po 2, Pokorná 1

Východočeský přebor žáků U 12:
BVK Holice – SŠB Pardubice
58 : 55 (18:11 36:21 43:40)
Jandík Mikuláš 25, Urbánková 11, Pajer 10, Sodomka 6, 
Abelová Laura, Abelová Liliana a Uhlířová po 2 

v odvetě 62 : 41 (13:12 21:27 35:37)
Jandík Mikuláš 18, Pajer 14, Urbánková 12, Sodomka 11, 
Uhlířová a Abelová Laura po 2, Stolaríková 1 

Finálový turnaj o  Mistra východních Čech – hrálo se 
v Ústí nad Orlicí:
semifinále BVK Holice – BK Vividbooks Pardubice
46 : 60 (8:23 25:35 30:47)
Pajer 16, Sodomka 14, Bartoň 23, Urbánková 11, Jandík Mi-
kuláš 4, Vodák Felix 1 

utkání o 3. místo Královští sokoli Hradec Králové – BVK 
Holice
31 : 79 (4:17 13:34 26:50)
Pajer 23, Urbánková 22, Bartoň 14, Jandík Mikuláš 10, Abe-
lová Liliana 4, Sodomka, Abelová Laura a Barber po 2 
Holické „U dvanáctky“ skončily na třetím místě a zís-
kaly bronzové medaile

Východočeský přebor žáků U 11:
BK Vividbooks Pardubice – BVK 
54 : 41 (12:12 27:19 36:32)
Jandík Mikuláš 14, Pajer 11, Welsch Matias a Jandík Daniel 
po 7, Abelová Laura 2 

INFORMACE ZE SPORTU
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v odvetě 58 : 30 (10:13 27:18 46:24)
Jandík Mikuláš 16, Pajer 8, Welsch Matias 6 

Finálový turnaj o  Mistra východních Čech – hrálo se 
v Holicích:
semifinále BK Vividbooks Pardubice – BVK Holice
68 : 36 (23:8 45:16 55:23)
Pajer 23, Jandík Mikuláš 15, Vodák Felix 11, Jandík Daniel 
a Abelová Laura po 6, Welsch Matias 3, Tomešová 2 

finále BVK Holice – SŠB Pardubice
81 : 42 (23:9 48:11 64:27)
Pajer 24, Vodák Felix 6, Jandík Mikuláš a Welsch Matias 
po 4, Karlík a Barber po 2 
Holické „U  jedenáctky“ skončily na  druhém místě 
a získaly stříbrné medaile 

Východočeský přebor žáků U 10:
BVK Holice – Sokol Hradec Králové
52 : 35 (17:13 33:21 49:21)
Jandík Daniel 22, Tomešová 12, Heřmanský 5, Frajerová, 

Pivoňka a Trojan po 4, Jirout 1 

v odvetě 51 : 38 (17:11 28:17 42:26)
Jandík Daniel 20, Frajerová 11, Tomešová 6, Hlava 5, Trojan 
a Jirout po 4, Pivoňka 1 

Nadregionální miniturnaj čtyř družstev žáků U  10 
v Brandýse nad Labem:
BVK Holice – BK Brandýs nad Labem 14 : 68 
BVK Holice – Tygři Borotín 14 : 46
BVK Holice – BK Sojky Pelhřimov 23 : 13
Holičtí žáčci obsadili na turnaji třetí místo. Statistiky z jed-
notlivých utkání pořadatelé nezaznamenávali. 

Umístění jednotlivých týmů v tabulkách jejich soutěží 
můžete sledovat na adrese http://vco.cbf.cz/ – Výcho-
dočeská basketbalová oblast (oblastní soutěže) nebo 
na  adrese http://www.cbf.cz/ – Česká basketbalová 
federace (ligové a extraligové soutěže).

Pavel Welsch

SK Holice a fotbalový okres
Podle posledních dostupných čísel z Fotbalové asociace 
ČR se uvádí, že v našem okrese je v 59 klubech celkem 
6 200 členů, z toho bezmála 5 800 hráčů a z nich 350 žen 
a  dívek. Pro zajímavost je okres Pardubice co do  počtu 
členů na desátém místě v celé České republice. SK Holice 
mají zaregistrováno cca 180 hráčů, z toho 120 v mládež-
nických kategoriích. V Pardubickém kraji je to pak 18 500 
členů, z toho 17 000 hráčů a z nich 1 000 žen či dívek. 

SK HOLICE – rozpis domácích utkání
Pro příznivce holické kopané zde uvádíme kompletní 
přehled domácích utkání všech deseti klubů, které jsou 
zaregistrovány pod SK Holice. Jako jedenácté mužstvo 
příležitostně kope veteránská jedenáctka SK Holice.

SK Holice „A“ – krajský přebor
So  10. 5. 2025  17:00  Prosetín
So  24. 5. 2025  17:00  Svitavy
So  7. 6. 2025  17:00  Moravská Třebová

SK Holice „B“ – okresní přebor
Ne  4. 5. 2025  17:00  Mikulovice
Pá  16. 5. 2025  18:00  Přelouč B
So  31. 5. 2025  17:00  Dříteč 

SK Holice – krajský přebor dorostu U19
Poslední soutěžní utkání dorostu se hraje 3. 5. 2025 v Hlinsku

SK Holice – krajský přebor starších a mladších žáků
Ne  4. 5. 2025  9:30 a 11:30  Třemošnice

SK Holice – dorost „B“ souklubí Roveň
Ne  25. 5. 2025  14:00  Újezd

SK Holice – starší žáci „B“
So  10. 5. 2025  10:00  Sezemice

SK Holice – mladší žáci „B“
St  7. 5. 2025  17:00  Paramo Pardubice
St  14. 5. 2025  17:00  Rosice n/L
Čt  22. 5. 2025  17:00  Dašice

SK Holice – starší elévové „B“
Pá  2. 5. 2025  17:00  Moravany
Čt  15. 5. 2025  17:00  Dříteč
St  28. 5. 2025  7:00  Rosice n/L.

SK Holice – starší a mladší elévové
Ne  27. 4. 2025  9:00  turnaj základní části
Ne  25. 5. 2025  9:00  turnaj základní části
Ne  1. 6. 2025  9:00  finále soutěže

Fotbal přepsal pravidla – konec zdržování!
Brankář chytí míč, padne na zem a čeká, čeká ……. Od nové 
sezony tohle zdržování padne. Brankář bude smět držet 
balon osm vteřin (na  místo nynějších šesti vteřin). Roz-
hodčí zvedne ruku na  znamení posledních pěti vteřin 
a  po  jejich uplynutí nařídí rohový kop proti brankářovu 
týmu. Dle současných pravidel se měl za tento přestupek 
kopat nepřímý kop z pokutového území. To se zdálo roz-
hodčím jako neadekvátní tvrdý trest, proto byli k branká-
řům velice benevolentní. V další změně si může jakákoliv 
soutěž dát do pravidel, že s rozhodčím budou na jeho po-
kyn mluvit pouze kapitáni. Pravidlová asociace IFAB toto 
schválila na konci února 2025.

Vladimír Faltys


